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KRIZA TEATRA I NEMAR VLASTI: Gradskom pozoriÅ¡tu Jazavac prijeti zatvaranje
29/08/2010 11:27 by Administrator

Gradsko pozoriÅ¡te Jazavac treÄ‡e je profesionalno pozoriÅ¡te u Banjaluci, a  poÄ•elo je s radom 2006. godine. Svojim
najveÄ‡im uspjehom smatraju  premijerno izvoÄ‘enje predstave â€žBraÄ‡aâ€œ na Of-Brodveju u Njujorku, aprila 
2008. godine, u slavnom teatru La Mama, gdje se odigrala i prva  predstava mjuzikla â€žKosaâ€œ    Glumac i
predsjednik udruÅ¾enja Gradskog pozoriÅ¡ta Jazavac Marijo LukajiÄ‡ istiÄ•e da je pozoriÅ¡te u velikoj krizi i da samo
finansiranjem od prodaje karata neÄ‡e moÄ‡i viÅ¡e da funkcioniÅ¡e.
 â€žDo  sad smo imali neku pomoÄ‡ od Ministarstva prosvjete Vlade RS i grada  Banjaluke meÄ‘utim to je vremenom
svedeno na jednu minimalnu, Ä•ak mizernu  pomoÄ‡, tako da smo mi u situaciji da ove godine od Ministarstva 
dobijemo 5.000 maraka za projekat,â€œ rekao je LukajiÄ‡.

S druge strane, Narodno pozoriÅ¡te Republike Srpske samo za plate i  program ima budÅ¾et od dva miliona
konvertibilnih maraka, kaÅ¾e LukajiÄ‡.
 
 â€žImaju  90 i neÅ¡to zaposlenih. U proÅ¡loj godini su imali 33.000 posjetilaca. A  GP Jazavac nema nijednog
zaposlenog, ima nula KM budÅ¾et i ima 10.000  posjetilaca. Mi da imamo deset posto od tih, mi bismo imali i program i 
mogli bismo voditi pozoriÅ¡te bez da se sekiramo da Ä‡e se ugasiti,â€œ  navodi on.
 
 Postoji potreba za joÅ¡ jednim pozoriÅ¡tem
 
 NiÅ¡ta  bolja situacija nije ni u Studentskom pozoriÅ¡tu Banjaluka, koje ove  godine obiljeÅ¾ava 34. godinu postojanja.
Tek nedavno ovo pozoriÅ¡te je od  grada dobilo prostor, koji je potpuno neuslovan za rad. Predstave se  odrÅ¾avaju u
podrumu sa golim betonskim zidovima. 
 
 Marketin menadÅ¾er u Studentskom pozoriÅ¡tu Milan Leper naglaÅ¡ava da je i pored toga ove godine odraÄ‘eno osam
premijernih predstava.
 
 â€žPostoji  potreba o joÅ¡ jednoj sceni poput ove, da ne govorim veÄ‡ scena koja je  etablirana - GP Jazavac, DIS
pozoriÅ¡te ovdje veÄ‡ radi probe za svoje  predstave. Jednostavno treba. To neprepoznavanje od struktura vlasti je 
totalno druga priÄ•a, a pozoriÅ¡te joÅ¡ jedno treba. Ne postoje vizija i  zvaniÄ•na preporuka u kom pravcu pozoriÅ¡na
djelatnost treba da ide, Å¡ta  je tu Å¡to Ä‡e drÅ¾ava da finansira u pozoriÅ¡noj djelatnosti,â€œ ocjenjuje  Leper.
 
 Preme rijeÄ•ima LukajiÄ‡a, problem je u shvatanju drÅ¾avnog  modela kulture u kojem mladi ljudi i mladi glumci koji
zavrÅ¡avaju  Akademiju dramskih umjetnosti u Banjaluci nemaju Å¡ansu za posao.
 
 â€žTo  je isto i sa muzejem i sa ostalim drÅ¾avnim insitucijama. Tamo se  zapoÅ¡ljavaju kojekakvi roÄ‘aci ljudi koji
rade u ministarstvu, koji imaju  plate i koji ne dolaze na posao. I to je legalno, to se podrÅ¾ava i za  to ima novca, a
kada se pojavi neka mlada ekipa koja hoÄ‡e da radi, koja  veÄ‡ radi, za njih nema ni 10 posto,â€œ kazao je on.
 
 Kulturni  radnici svake godine sluÅ¡aju priÄ•e kako u budÅ¾etu nema novca. Jedan od  izlaza je bio i donoÅ¡enje
Zakona o igrama na sreÄ‡u 2009. godine prema  kojem su dio novca, osim marginalnih grupa, trebali da dobiju i kulturni
 radnici.
 
 â€žMeÄ‘utim, proÅ¡le godina je proÅ¡la kao niÅ¡ta - niko nije dobio nikakve novce. Ove godine Ä•ekamo Å¡ta Ä‡e se
desiti,â€œ kaÅ¾e LukajiÄ‡.
 
 Nedostatak dosljedne kulturne strategije i politike
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 Darija BuzakoviÄ‡,  umjetniÄ•ki direktor MeÄ‘unarodnog filmskog festivala "Kratkofil", koji  je poÄ•eo 2007. godine, ove
godine zbog nedostatka sredstava neÄ‡e imati  takmiÄ•arski program.
 
 â€žOve godine Ä‡e iÄ‡i samo u dvodnevnom,  specijalnom izdanju. NajveÄ‡im dijelom to je uslovljeno finansijama. Mi 
jesmo ambiciozni i optimisti za narednu godinu, ali mislim pomalo  neosnovano s obzirom na atmosferu koja vlada sad,
odnosno koja je  vladala prethodne dvije godine,â€œ navodi BuzakoviÄ‡.
 
 Sagovornici Radija Slobodna Evropa se slaÅ¾u da je problem u nepostojanju dosljedne kulturne strategije i politike.
 
 "Onog  momenta kad se negdje definiÅ¡e Å¡ta je prioritet, Å¡ta su to projekti od  znaÄ•aja i koje projekte treba razvijati,
mislim da Ä‡emo biti na dobrom  putu da imamo nekoliko zaista dobrih i jakih projekata koji Ä‡e rasti iz  godine u
godinu. Ovako ono Å¡to prijeti svim projektima jeste gaÅ¡enje ili  modifikacija, smanjivanje kapaciteta itd., a to nije neki
put kojim bi  trebalo da se ide",Â  kaÅ¾e BuzakoviÄ‡.
 
 I pored naÅ¡ih pokuÅ¡aja da  saznamo od pomoÄ‡nice ministara za kulturu Irene Soldat - VujanoviÄ‡ zaÅ¡to  za neke
ima sredstava a za neke ne, odgovor nismo dobili.
 
 "Budite ljubazni da mi poÅ¡aljete mejlom pitanja, i to moÅ¾ete na naÅ¡eg portparola", glasio je odgovor.
 
 A  koliko nadleÅ¾ne institucije brinu o kulturi u naÅ¡em druÅ¡tvu govori i  podatak da je Ministarstvo prosvjete i kulture
RS u proÅ¡loj godini viÅ¡e  dalo novaca za iznajmljivanje poljskih WC-a nego za rad jednog  banjaluÄ•kog pozoriÅ¡ta! 
Izvor vijesti: Radio Slobodna Evropa, BLIN, DEPO/md
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